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Από το υπ’ αριθ. 23/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 617/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος κατά της σχεδιαζόμενης 
μετεγκατάστασης του Γεν. Χημείου του Κράτους και του 
Τελωνείου. 

 
         Σήμερα 26 Σεπτεμβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-9-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 32)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδους, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Κ. 
Νένος, Ν. Αγγέλου. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. 
Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Β. Παπαδόπουλος, Η.Τσιαμήτρος.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 616/2011 αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 617/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 622/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης.,  Σ. Κουμτσίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 624/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 625/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Θ. Κορωνάς και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 626/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 629/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 638/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Παναγιωτίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 639/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης και αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 640/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Β. Γιαννουλάκης και  αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Γουναράς, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 659/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 
13) Κατά της συζήτηση της αριθ. 661/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 662/2011 προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης, Γ. Σουμπέκας. 

 
 
 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε τον λόγο στη Δήμαρχο, η οποία ζήτησε από 
το συμβούλιο τη συζήτηση και λήψη απόφασης εκτάκτως επί του θέματος έκδοσης 
ψηφίσματος κατά της σχεδιαζόμενης μετεγκατάστασης του Γεν. Χημείου του 
Κράτους και του Τελωνείου  και έθεσε υπόψη του συμβουλίου σχέδιο  ψηφίσματος  
το οποίο έχει ως εξής: 

Η σχεδιαζόμενη μετεγκατάσταση του Χημείου και του Τελωνείου βρίσκει το 
Δ.Σ Βέροιας απόλυτα αντίθετο. Εξυπηρετούνται εκατοντάδες επιχειρήσεις, η 
δραστηριότητα των οποίων θα επιβαρυνθεί σε μια εποχή κατά την οποία το 
ζητούμενο είναι η τόνωση της επιχειρηματικότητας για να διατηρηθούν κατά το 
δυνατό περισσότερες  θέσεις εργασίας. Η Βέροια βρίσκεται επί της Εγνατίας οδού και 
πολύ κοντά στο σταυροδρόμι της ΠΑΘΕ Εγνατίας και σαφώς σε σχέση με τη 
γειτονική πλην όμως απομονωμένη οδικά Σκύδρα, μπορεί και πρέπει να είναι ο τόπος 
εγκατάστασης των υπηρεσιών όπως το Χημείο, το Τελωνείο και άλλες που 
εξυπηρετούν τις βιομηχανικές, εμπορικές και εξαγωγικές μονάδες της ευρύτερης 
περιοχής. Συνεπώς η εύρυθμη λειτουργία του Χημείου αλλά και η άρτια εξυπηρέτηση 
των επιχειρήσεων επιβάλλει την εγκατάσταση του στη Βέροια από όπου διέρχονται 
στο σύνολο τους όλα τα εμπορεύματα για τις αγορές εντός κι εκτός Ελλάδας. Σε 
ενδεχόμενη εγκατάσταση του Χημείου στη Σκύδρα, οι επιχειρήσεις επιβαρύνονται με 
την επιπρόσθετη χιλιομετρική απόσταση που πρέπει να διανύουν τα φορτηγά 
διαμέσου ενός πεπαλαιωμένου οδικού δικτύου. Ο Δ.Βέροιας δε ρωτήθηκε από το 
πολίτικο προσωπικό ή τους τεχνοκράτες των Αθηνών και εκ των πραγμάτων είμαστε 
αναγκασμένοι να εκφράσουμε την αντίθεση μας καταθέτοντας ταυτόχρονα και 
συγκεκριμένη πρόταση. Αφού η μετακίνηση γίνεται για να περιοριστούν τα 
λειτουργικά έξοδα της συγκεκριμένης υπηρεσίας, ο δήμος της Βέροιας προτείνει τη 
διατήρηση του στη Βέροια αναλαμβάνοντας σε συνεργασία με τοπικούς φορείς για τη 
διασφάλιση του κατάλληλου χώρου εγκατάστασης του Χημείου και του Τελωνείου 
χωρίς κόστος ενοικίων. Καλούμε την κυβέρνηση να λάβει σοβαρά υπόψη την 
αντίθεση της τοπικής κοινωνίας που εκφράζεται μέσα από το Δ.Σ. τις πραγματικές 
παραμέτρους του θέματος αλλά και τη συγκεκριμένη πρόταση του δήμου. Είμαστε 
έτοιμοι να απαλλάξουμε το δημόσιο από τα βάρη των ενοικίων και συνεπώς να 
παραμείνουν στη Βέροια. 

Στη συνέχεια αφού δέχθηκε ομόφωνα το συμβούλιο να συζητήσει και 
αποφασίσει για το παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη 
και το οποίο έκρινε ως κατεπείγον, ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα κάλεσε το 
συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Τσαβδαρίδης: κα δήμαρχε εσείς που είστε της κυβέρνησης, γιατί όταν πήγατε 
γι’ αυτό το θέμα να συναντήσετε τον κ.υφυπουργό, τον κ.Οικονόμου, δεν πήρατε 
μαζί σας για να ενισχύσετε την διεκδικητικότητά σας, έναν υφυπουργό έχουμε τον 
κ.Τόλκα, γιατί δεν τον πήρατε μαζί σας και αυτόν και τους άλλους δυο βουλευτές, 
τον κ.Σιδηρόπουλο και τον κ.Γικόνογλου να έρθει μαζί για να ενισχύσει την 
προσπάθεια την οποία κάνετε; 
 Μελιόπουλος: Δύο ερωτήσεις θα ήθελα να απευθύνω, πρώτα από όλα η μια 
φαίνεται μέσα από το ψήφισμα όπου μπαίνει αντιπαραθετικά το ζήτημα, να μην πάει 
στη Σκύδρα, να μείνει εδώ,  για ποιο λόγο γίνεται αυτό και ένα δεύτερο, δεν είδα ούτε 
μια κουβέντα για τους εργαζόμενους στο Χημείο και στο Τελωνείο. Ευχαριστώ.  
 Δήμαρχος: Για να ξεκινήσω από το τέλος αν υπάρχει πρόβλημα στην 
αναφορά στη Σκύδρα, μπορεί να σβήσει. Κανένα θέμα, αν συμφωνεί το σώμα δεν 
έχουμε καμιά αντιπαλότητα και με καμιά γειτονική πόλη, ίσα-ίσα που τη συνεργασία 
επιδιώκουμε με όλους. Αλλά επειδή αν ληφθεί απόφαση για εκεί θα είναι η απόφαση, 
γι’ αυτό ακριβώς αναφέρεται, δεν είναι θέμα αντιπαλότητας. Μπορεί να φύγει η λέξη 
Σκύδρα. Όσο για τους εργαζόμενους προφανώς αφού ζητούμε να μείνουν οι δομές ως 
έχουν φυσικά αυτό αφορά και τους εργαζόμενους. κ.Τσαβδαρίδη δεν είμαι της 
κυβέρνησης, είμαι της αυτοδιοίκησης και φαντάζομαι τόσα χρόνια να το έχετε 
καταλάβει. Εσείς θητεύσατε εκεί, εγώ δεν σκοπεύω να εγκαταλείψω αυτό εδώ για 
εκείνο, δεν το ζηλεύω καθόλου, αυτό μπορεί να έχει πάρα πολλά βάσανα, πάρα 



πολλά προβλήματα, μπορεί να είναι απολύτως ανθυγιεινό αλλά εδώ θα μείνω. Όσο 
για  την επίσκεψη αυτή, έγινε για μια συλλογική παρουσία, πρόταση από τον 
κ.Χαλκίδη και τον κ.Καραπαναγιωτίδη. Ε τώρα δε θα μιμούμαστε ο ένας τον άλλο, ο 
καθένας κάνει την προσπάθεια του. Μακάρι να αποδώσουν. Δεν έχει σημασία πόσοι 
πήγαμε κι αν πήγαμε. Και για το σχολείο στη Σφηκιά όλοι μαζί κατεβήκαμε, μάλιστα 
χάλασε και το αυτοκίνητο στο δρόμο, αλλά δεν απέδωσε. Γι’ αυτό καλύτερα να 
δούμε ο καθένας ξεχωριστά τι θα κάνουμε, κι αν το καταφέραμε, το καταφέραμε.  
 Τσαβδαρίδης: κα δήμαρχε ειλικρινά εγώ απορώ πως σας απέδιδαν χάρισμα 
επικοινωνιακό εσάς, όταν κάθε φορά που μιλάτε, εκτίθεστε με τα λεγόμενα σας. Αν 
είναι δυνατόν από τα χείλη της δημάρχου Βέροιας να λέγεται ότι πήραμε τον 
Τσαβδαρίδη και χάλασε το αμάξι και γι’ αυτό δεν πήραμε την επόμενη φορά τον 
Τσαβδαρίδη γιατί χάλασε την προηγούμενη. Αν είναι δυνατόν ειλικρινά. Κι επειδή 
δεν πήγε λέει καλά η κάθοδος εκεί που πήγαμε όλοι μαζί τώρα θα πηγαίνω μόνος μου 
μήπως είναι καλύτερα ή ούτε αυτό το είπατε; Κα δήμαρχε να σοβαρευτούμε τώρα. 
Δεν είναι κατάσταση αυτή. Να μιμούμαστε λέτε τους άλλους κλπ. Υπάρχουν τρεις 
βουλευτές κυβερνητικοί και ξέρετε πολύ καλά πως λειτουργεί το σύστημα κι αν δεν 
ξέρετε θα σας το πω εγώ, είναι τυχαίο ότι η Σκύδρα κρατάει το τελωνείο και δεν το 
κρατάει η Βέροια; Ξέρετε γιατί; Γιατί ο Τόλκας αγοράζει αγρό, και η Τσάκρη η 
πρώην υπουργός κρατάει το Τελωνείο με τις δικές της παρεμβάσεις, να σας πω γιατί 
κρατάει το Τελωνείο στη Σκύδρα; Αγάπησαν τη Σκύδρα λέτε ή είναι καλύτερος 
τόπος από τη Βέροια; Απλά η κα Τσάκρη από την εποχή που ήταν υπουργός, 
υφυπουργός ήξερε κι είχε δηλώσει προς όλες τις κατευθύνσεις ότι θα παραμείνει εκεί 
πέρα. Κι έχουμε εμείς έναν εν ενεργεία υφυπουργό που δεν τον εκμεταλλευόμαστε, 
που δεν εμφανίζεται πουθενά, δεν πατάει πόδι, δε μιλάει γι’ αυτό το θέμα, ούτε για το 
Χημείο, ούτε για το Τελωνείο, κι αυτοί οι άνθρωποι που υποτίθεται ότι εκπροσωπούν 
τα συμφέροντα της Ημαθίας, κάθονται εκεί στην Αθήνα κι είναι στον κόσμο τους. 
Τρεις κυβερνητικοί βουλευτές έχουν τεράστιες ευθύνες κι εσείς από αυτό το κόμμα 
προέρχεστε οφείλετε να συνεργαστείτε κι όλοι μαζί να πάτε εκεί, αν λέτε ότι δεν 
καταλαβαίνετε  ότι με τη συνδρομή των ανθρώπων αυτών ισχυροποιείται η φωνή 
σας, τότε αλλού μένετε, δε μένετε στην Ελλάδα ούτε είναι θέμα μίμησης ή μη 
μίμησης. Αν είναι μια ενέργεια κι είναι σωστή βεβαίως να τη μιμηθούμε. Κι αν δεν 
είναι σωστή βεβαίως δε θα τη μιμηθούμε, δεν είναι θέμα να μας πουν  τι κάνανε αυτοί 
επειδή το κάναμε κι εμείς, δεν έπεσε το κασέ μας. Θα έπρεπε λοιπόν όπως όλες τις 
άλλες προσπάθειες που κάνατε γιατί αναφερθήκατε και προηγουμένως και λέτε τι 
έγινε με το νοσοκομείο; Γιατί με τη Σφηκιά τι έγινε; Δεν ξέρετε τι έκλεισε. Το 
πανεπιστήμιο που θα κλείσει; Δε μας το είπατε κι αυτό. Το Τελωνείο και το Χημείο 
που φεύγουν; Δεν είδατε ποια είναι τα κεκτημένα που χάσαμε και τι εννοούσατε 
κ.Τσαβδαρίδη, είπατε το νοσοκομείο. Εγώ νομίζω ότι θα πρέπει να επιδιώξετε με 
όλους τους παράγοντες της Ημαθίας μια κοινή κάθοδο, να πείσετε και τον κ.Τόλκα 
τον υφυπουργό μας να έρθει να σας συνδράμει, να πατήσει πόδι, να πιέσει τους 
ανθρώπους εκεί τους συναδέλφους της κυβέρνησης και να πει και τον κ.Οικονόμου 
ότι κοιτάξτε να δείτε θα μείνει το Τελωνείο στη Βέροια, έτσι πρέπει να κάνει κι έτσι 
γίνεται. Αν δεν το κάνει κι αν το Τελωνείο φύγει, να ξέρει ότι θα είναι προσωπική 
αποτυχία και των τριών κυβερνητικών βουλευτών, και δικιά σας κι από εκεί και πέρα 
να αναλάβετε τις ευθύνες σας . Αν νομίζετε ότι δεν είναι ευθύνη σας αυτό θα σας 
κρίνει ο λαός της Βέροιας.  
 Τσιούντας: Εγώ νομίζω πρέπει όλοι να συνεργαστούν στο να μείνει το 
Τελωνείο και με μια πρόταση να μεταφερθεί σε κάποιο σημείο που πιστεύω είναι ο 
κόμπος της Κουλούρας που είναι στην Εγνατία για να εξυπηρετεί προς όλες τις 
κατευθύνσεις. Υπάρχει εκεί ένας χώρος, κάποτε πρέπει κι εκείνος να αξιοποιηθεί. 
Είναι νομίζω ευκαιρία τώρα να γίνει αυτή η πρόταση γιατί αν το κάνει η κυβέρνηση 
για οικονομία και θέλει τα δυο Τελωνεία να τα κάνει ένα στη Σκύδρα, μπορεί να 
κάνει ένα στο κέντρο που είναι εκεί η Εγνατία και να μην πληρώνει και ενοίκια γιατί 
πληρώνει ενοίκια.  
 Δήμαρχος: Θα συμφωνήσω με τον κ.Τσιούντα. 
 Μελιόπουλος: Κύριοι σύμβουλοι, κα δήμαρχε, τη συρρίκνωση αρχικά 
δημοσίων υπηρεσιών και το κλείσιμο αργότερα ότι θα έρθει κι αυτό, είναι 



αποτέλεσμα της γενικότερης πολιτικής που εφαρμόζεται και μάλιστα και στην τοπική 
αυτοδιοίκηση με τον Καλλικράτη που αυτά είναι χιλιοειπωμένα, τα έχουμε πει 
χιλιάδες φορές, στο οποίο αυτή η πολιτική συναινείται, συναποφασίζεται πολλές 
φορές τόσο και η διοίκηση του δήμου όσο και η μείζων αντιπολίτευση με τον 
κ.Τσαβδαρίδη. Άρα αυτό εδώ το ψήφισμα που μας φέρνετε προς ψήφιση μάλλον 
υποκριτικό είναι και γίνεται για να απαλλαγείτε από τις ευθύνες σας. Οπότε κι εμείς 
σαν επακόλουθο δεν πρόκειται να το ψηφίσουμε αυτό και δεν είναι θέμα προσώπων, 
αν είναι ο κ.Τόλκας, αν είναι ο α ή ο β, είναι θέμα της γενικότερης πολιτικής που 
εφαρμόζεται. 
 Γκαμπέσης: Ήθελα να πω ότι το θέμα του Τελωνείου και του Χημείου δεν 
είναι ένα θέμα που τώρα πρωτακούστηκε. Έχει πολλά χρόνια που ακούγεται πάρα 
πολλά χρόνια, απασχολεί τους εργαζόμενους σε αυτό τον οργανισμό αλλά και όλους 
τους παράγοντες της Ημαθίας πολλά χρόνια κι επομένως φτάσαμε στο δια ταύτα, 
φτάσαμε δηλαδή στο τελικό, όπως έγινε με το σχολείο της Σφηκιάς, θα γίνει και με το 
Τελωνείο και με το Χημείο. Εκείνο που πρέπει να κάνουμε είναι επιτέλους να βρεθεί 
τρόπος, αυτό που πρότεινε ο συνάδελφος ο κ.Τσιούντας, να κάνουμε προτάσεις 
τέτοιες και να τις υποστηρίξουμε μέχρι τέλους ώστε να υλοποιηθούν. Διότι κάνοντας 
μόνο προτάσεις  κι υποστηρίζοντας μόνο την πρόταση μας λεκτικά κι όχι ουσιαστικά 
δεν μπορούμε να τραβήξουμε το κάρο της Βέροιας από τις λάσπες. Μες τις λάσπες θα 
είμαστε κι οι άλλοι οι νομοί οι οποίοι έχουν πιο ευέλικτους, πιο συνεργάσιμους 
φορείς, βουλευτές, δημάρχους κι όλους αυτούς τους ανθρώπους που είναι γύρω από 
τη λήψη των αποφάσεων, θα μας πάρουν όλες τις υπηρεσίες. Επομένως χρειάζεται 
συνεργασία, να είμαστε μέχρι τέλος ενωμένοι για να μπορέσουμε να 
δικαιολογήσουμε τη θέση μας σ’ αυτή την αίθουσα και στη θέση τους κάποιοι 
βουλευτές, νομάρχες κλπ οι οποίοι διετέλεσαν σε θέσεις κλειδιά αλλά το τελικό 
αποτέλεσμα είναι ότι δεν κατάφεραν να σταματήσουν την κατηφόρα στην οποία 
οδηγούμαστε. 
 Κούτρας: από τους συναδέλφους που το ανέφεραν, ίσως και η δήμαρχος, δεν 
την έχω ενημερώσει πως εξελίχθηκε με την επιτροπή, οι δυο επιτροπές που έχουν 
γίνει, τα δυο συμβούλια που έχουν γίνει, όσον αφορά την περιφερειακή αγορά της 
Κουλούρας γνωρίζετε την υπόθεση είναι από το 2004 που έχει συσταθεί η Αμάλθεια 
για την αξιοποίηση της περιφερειακής αγοράς της Κουλούρας, και παρότι τα 
προβλήματα που υπάρχουν εκεί με τα 354 στρέμματα τα οποία τα μισά είναι 
καταπατημένα πιστεύω και με απόφαση του αντιπεριφερειάρχη εδώ πέρα που τους 
είχε καλέσει και θα εγκαταλείψουν τα υπόλοιπα που είναι καταπατημένα και θα 
λειτουργήσουν τα 354 στρέμματα, υπάρχουν δυο εκδοχές και μετά τη δεύτερη 
συνάντηση, η μια είναι θα γίνουν δυο δημοπρατήρια στην περιφέρεια της Κεντρικής 
Μακεδονίας και αυτή ήταν η μια πρόταση και το οποίο το ένα από τα δυο να το 
διεκδικήσει η Κουλούρα όμως πρέπει να σκεφτούμε όπου έχουν γίνει δημοπρατήρια 
ανά την Ελλάδα έχουν αποτύχει πλήρως. Και δεύτερο ότι για το θέμα αυτό ζητάμε 
την αλλαγή του καταστατικού που αναφέρεται μόνο για δημοπρατήριο, έκθεση 
προϊόντων κι όλα αυτά που αναφέρεται μέσα στο καταστατικό για αλλαγή χρήσης, 
συγκεκριμένης αλλαγής χρήσης η οποία αφού γίνει αυτή η αλλαγή χρήσης η οποία θα 
έχει ένα συγκεκριμένο χαρακτήρα όχι γενικότερα αλλαγή χρήσης τότε μόνο θα γίνει 
μελέτη εκ μέρους της επιτροπής της Αμάλθειας και της περιφερειακής ενότητας 
Ημαθίας που έχει το 50%, θα γίνει μελέτη αφού γίνει πρώτα η αλλαγή χρήσης και θα 
δημοπρατηθεί να δούμε ποιος θα πάρει και πως θα αξιοποιήσει την αγορά της 
Κουλούρας. Αυτές οι δυο εκδοχές υπάρχουν μέχρι τώρα και το θέμα παραπέμφθηκε 
στην επιτροπή κάποιων εμπειρογνωμόνων σε επίπεδο περιφέρειας κεντρικής 
Μακεδονίας να αποφανθούν αφού μελετήσουν το καταστατικό της «Αμάλθεια» και 
το Π.Δ. που ισχύει για την «Αμάλθεια», σε συνδυασμό αυτά τα δυο, αφού 
μελετηθούν αυτά να προτείνουν λύσεις κι αφού προτείνουν νομίζω η επιτροπή θα 
πάρει μια απόφαση αλλά όσον αφορά τώρα, αν δεν γίνει δημοπρατήριο θα μπορέσει 
να πάει το Χημείο και το Τελωνείο στη συγκεκριμένη περιφερειακή αγορά. Έτσι 
ακριβώς  έχει το θέμα. Όσον αφορά την περιοχή. Έχει περάσει μια εφταετία, πιστεύω 
επειδή πάμε για λύση, δεν πάμε να το τρενάρουμε το θέμα, εγώ πιστεύω ότι θα δοθεί 



μια λύση, έστω και μια λάθος λύση, δεν ξέρω τι θα γίνει, πάντως θα δώσουμε μια 
λύση, δε θα το τρενάρουμε το θέμα. 
 Δήμαρχος: Γι’ αυτό λοιπόν εδώ σε αυτή την πρόταση επειδή όλα αυτά 
ελήφθησαν υπόψη κι επειδή εμείς θέλουμε να είμαστε πρακτικοί και να προτείνουμε 
μια γρήγορη λύση γιατί αν πούμε ότι ελάτε στην Κουλούρα που όταν θα γίνει και πως 
θα γίνει, θα φύγουν πριν να το καταλάβουμε, νύχτα, γι’ αυτό λέμε ότι πρέπει άμεσα 
να προτείνουμε μια λύση και η Κουλούρα είναι η καλύτερη μακροπρόθεσμη. Λέμε 
λοιπόν εδώ αν το προσέξατε και δε θα ονοματίσω χώρους αλλά μπορούμε, υπάρχουν 
αυτοί οι χώροι, είναι γνωστοί και μπορούμε να το συζητήσουμε αν θέλετε κατ’ ιδίαν, 
πάντως δε θα τους ονοματίσω τώρα, λέμε αφού η μετακίνηση γίνεται για να 
περιοριστούν τα λειτουργικά έξοδα των συγκεκριμένων υπηρεσιών ο Δ.Βέροιας 
προτείνει τη διατήρηση τους στη Βέροια αναλαμβάνοντας σε συνεργασία με τοπικούς 
φορείς κι υπάρχει λόγος που το βάζω, για τη διασφάλιση του κατάλληλου χώρου 
εγκατάστασης χωρίς κόστος ενοικίων. Αυτό για άμεση λύση ότι εμείς άμεσα 
μπορούμε να σας βρούμε λύση σε υπάρχοντα κτίρια, ενδεχόμενα κοντά στη 
σιδηροδρομική γραμμή, ενδεχόμενα σε χώρους που βολεύουν.  Κι από εκεί και πέρα 
αυτήν την απόφαση που θα πάρουμε βεβαίως κ.Τσαβδαρίδη να την κοινοποιήσουμε 
και στον υπουργό τον κ.Χρυσοχοΐδη ο οποίος από εδώ είναι και στον υφυπουργό τον 
κ.Τόλκα και στους βουλευτές. Νομίζω ότι θα τη λάβουν σοβαρά υπόψη γιατί θα είναι 
ελπίζω μια ομόφωνη απόφαση του Δ.Σ. 
 Τσαβδαρίδης: Να παραχωρήσουμε κα δήμαρχε κτίριο και να το γράψουμε 
μπορούμε, να νοικιάσουμε εμείς και να πληρώνουμε για το Τελωνείο ενοίκιο δεν 
μπορούμε, για να ξέρουμε και τι λέμε εδώ μέσα. Ειλικρινά εσείς πιστεύετε ή πιστεύει 
εδώ κανένας που ξέρει από την ελληνική πραγματικότητα ότι ό,τι και να 
υποσχεθούμε εμείς στο Τελωνείο και στο Χημείο, αν δεν υπάρξει πολιτική βούληση 
και πίεση από αυτούς τους ανθρώπους που είπα προηγούμενα ότι θα μείνει το 
Τελωνείο στη Βέροια; Πιστεύει κανένας, εγώ αύριο λέω ότι δηλώνει η δήμαρχος ότι 
θα εγκατασταθεί στα καλύτερα κτίρια που υπάρχουν, θα πληρώνονται όλα τα 
λειτουργικά έξοδα από το Δήμο της Βέροιας, θα πληρώνεται και η μισθοδοσία των 
υπαλλήλων του Τελωνείου και του Χημείου από το Δήμο της Βέροιας και ότι άλλο 
θέλει, να γυρνάν και με λιμουζίνες οι διευθυντές, θα πάνε θα έρχονται και θα τα 
πληρώνει ο δήμος της Βέροιας. Βρέθηκε ένας χορηγός και το βρήκαμε και πληρώνει 
αυτός. Εσείς πιστεύετε ότι θα κρατηθεί στο Δήμο της Βέροιας αυτό το πράγμα αν 
αυτοί που είπα προηγούμενα, ο υφυπουργός μας, ο άλλος ο υπουργός που προέρχεται 
από τη Βέροια ή οι κυβερνητικοί βουλευτές δεν πιέσουν την κατάσταση; Εδώ είναι 
οποίος προλάβει θα δει τον Κύριο. Και σας λέω ποιο είναι το πρόβλημα. Όταν 
υπάρχει ο σχεδιασμός να υπάρξει ένα τελωνείο στην Πέλλα, στην Ημαθία και στην 
Πιερία θα το πάρει όποιος είναι ο πιο μάγκας πολιτικός που μπορεί να πιέσει την 
κατάσταση. Θέλετε να το καταλάβετε αυτό, έχει καλώς, δε θέλετε, μην το 
καταλαβαίνετε, εσείς θα χρεωθείτε το κόστος, γιατί ο δήμος της Βέροιας θα 
καταριέται που είχε δημοτική αρχή εσάς και κυβέρνηση τη συγκεκριμένη όταν θα 
φύγουν κι αυτές οι υπηρεσίες και μακάρι να διαψευστώ. Και πρώτος θα είμαι εγώ αν 
αυτές οι ενέργειες οι οποίες θέλετε να κάνετε, συμφωνούμε ό,τι θέλετε, αλλά είναι 
γράμματα στο Θεό και το λέμε. Και πρώτοι εμείς θα σας δώσουμε συγχαρητήρια αν 
καταφέρετε με τις δικές σας τις ενέργειες όπως εσείς τις δρομολογείτε και όπως 
κρίνετε ότι είναι σωστό, πετύχετε να κρατηθούν αυτές οι υπηρεσίες στη Βέροια. Σας 
το λέω όμως εγώ ότι δεν πρόκειται να γίνει αυτό. Φροντίστε λοιπόν, επειδή θα 
κριθείτε γι’ αυτό και η κριτική θα είναι αμείλικτη και πολύ αυστηρή όταν θα έρθει η 
ώρα, φροντίστε να έχετε κάνει ό,τι περισσότερο γίνεται. Πάρετε αυτήν την απόφαση 
την ομόφωνη, μάλλον δε θα είναι ομόφωνη για να αναφερθώ και στον κ.Μελιόπουλο, 
κ.Μελιόπουλε εσείς μάλλον έχετε μπερδέψει ότι το Κ.Κ.Ε. είναι απέναντι στη Ν.Δ. 
και στο ΠΑ.ΣΟ.Κ., δεν καταλαβαίνω, εδώ είναι δημοτικές ομάδες και δε σημαίνει ότι 
ο Τσαβδαρίδης συνεργάζεται ή κάνει, λέτε όλο ιστορίες οι οποίες δεν έχουν σχέση με 
την πραγματικότητα, να είστε πιο προσεκτικός όταν αναφέρεστε στη δική μας 
δημοτική ομάδα εκτός αν είστε σε κανένα άλλο Δ.Σ. της Καβάλας ή της Μενεμένης 
και δεν βλέπετε ότι δημοτική ομάδα εδώ πέρα νέος δήμος νέα αρχή και κριτική κάνει 



και αγωνίζεται και προτάσεις συγκεκριμένες να συνεισφέρει τα κακώς κείμενα του 
δήμου και να τα διορθώσει. Μη νομίζετε ότι εσείς έχετε το αλάθητο. 
 Δήμαρχος: κ.πρόεδρε μια κουβέντα επειδή εγώ είμαι σίγουρη ότι και ο 
υφυπουργός και οι βουλευτές έχουν κάνει τις κινήσεις τους, εδώ μέσα όμως δε μιλάει 
κανείς εξ ονόματος των πολιτικών των κυβερνητικών ή των όποιων παραγόντων που 
δεν είναι αυτοδιοικητικοί, εγώ είμαι σίγουρη ότι έχουν κάνει τις κινήσεις τους, δεν 
έχουν αργά αντανακλαστικά. Από εκεί και πέρα ας κάνουμε κι εμείς τη δική μας 
κίνηση, αυτό είναι το ζητούμενο, ας κάνουμε κι εμείς τη δική μας κίνηση, μια 
απόφαση, αυτό ζητάμε να τελειώνει η ιστορία. 
 Λαζαρίδης: Κι εγώ από ό,τι ξέρω θα μείνει το Τελωνείο, είναι ειλημμένη 
απόφαση να μείνει το Τελωνείο. 
 Πρόεδρος: Είμαστε σε φάση ψηφοφορίας.  Συμφωνεί το σώμα με την 
πρόταση της Δημάρχου; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν οι σύμβουλοι Ι. Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος. 
 Το Δ.Σ. λαμβάνοντας υπόψη: 
1.- Την πρόταση της Δημάρχου. 
2.- Το σχέδιο του ψηφίσματος. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  
 

Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω 
θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
 «Η σχεδιαζόμενη μετεγκατάσταση του Γενικού Χημείου του Κράτους και του 
Τελωνείου Βέροιας μας βρίσκει απόλυτα αντίθετους.  

Εξυπηρετούν εκατοντάδες επιχειρήσεις, η δραστηριότητα των οποίων θα 
επιβαρυνθεί σε μια εποχή κατά την οποία το ζητούμενο είναι η τόνωση της 
επιχειρηματικότητας για να διατηρηθούν κατά το δυνατόν περισσότερες θέσεις 
εργασίας. 
 Η Βέροια βρίσκεται επί της Εγνατίας οδού και πολύ κοντά στο σταυροδρόμι 
της ΠΑΘΕ-Εγνατίας και σαφώς σε σχέση με τη γειτονική πλην όμως απομονωμένη 
οδικά Σκύδρα, μπορεί και πρέπει να είναι ο τόπος εγκατάστασης των υπηρεσιών 
όπως το Χημείο, το Τελωνείο κ.α. που εξυπηρετούν τις βιομηχανικές, εμπορικές και 
εξαγωγικές μονάδες της ευρύτερης περιοχής. 
 Συνεπώς η εύρυθμη λειτουργία του Χημείου αλλά και η άρτια εξυπηρέτηση 
των επιχειρήσεων επιβάλει την εγκατάστασή του στη Βέροια, απ’ όπου διέρχονται 
στο σύνολό τους όλα τα εμπορεύματα για τις αγορές εντός και εκτός Ελλάδας. 
 Σε ενδεχόμενη εγκατάσταση του Χημείου σε άλλη πόλη, οι επιχειρήσεις 
επιβαρύνονται με την επιπρόσθετη χιλιομετρική απόσταση που πρέπει να διανύουν τα 
φορτηγά διά μέσου ενός πεπαλαιωμένου οδικού δικτύου. 
 Ο Δήμος Βέροιας δεν ρωτήθηκε από το πολιτικό προσωπικό ή τους 
τεχνοκράτες των Αθηνών και εκ των πραγμάτων είμαστε αναγκασμένοι να 
εκφράσουμε την αντίθεσή μας καταθέτοντας ταυτόχρονα και συγκεκριμένη πρόταση. 
 Αφού η μετακίνηση γίνεται για να περιοριστούν τα λειτουργικά έξοδα της 
συγκεκριμένης υπηρεσίας, ο Δήμος Βέροιας προτείνει τη διατήρηση του Χημείου στη 
Βέροια, αναλαμβάνοντας σε συνεργασία με τοπικούς φορείς για τη διασφάλιση του 
κατάλληλου χώρου εγκατάστασής του, χωρίς κόστος καταβολής ενοικίων. 
 Καλούμε την Κυβέρνηση να λάβει σοβαρά υπόψη την αντίθεση της τοπικής 
κοινωνίας που εκφράζεται μέσα από το Δημοτικό Συμβούλιο, τις πραγματικές 
παραμέτρους του θέματος, αλλά και τη συγκεκριμένη πρόταση του Δήμου. 
 Είμαστε έτοιμοι να απαλλάξουμε το Δημόσιο από τα βάρη των ενοικίων και 
συνεπώς το Χημείο μπορεί να παραμείνει στη Βέροια». 
 Γ) Κατά Πλειοψηφία: Το παρόν ψήφισμα να κοινοποιηθεί, ως εξής: 



1.- Στον Τοπικό Τύπο. 
2.- Στο Υπουργείο Οικονομίας & Οικονομικών. 
3.- Στους Βουλευτές Ν. Ημαθίας. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  617 / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Πέτρου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ε. Κελεσίδης  
Π. Παυλίδης  Η. Μπατσαράς  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ι. Χειμώνας  
Θ. Αγγελίνας  Κ. Νένος  
Λ. Πουλασουχίδης  Ν. Αγγέλου  
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  23-11-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
 
  
 


